
BOND VAN BIJENHOUDERS NCB 

Cees Roeien jubileert! 
P.F. Bohlmeijer 
De Jaarvergadering van de vereniging Prinsenbeek van de 
Bond van Bijenhouders NCB had twee verrassingen in 
petto. Kees van Galder, Imkerkampioen 1994, was voor 
het tweede jaar in successie Kampioen Imker van de 
vereniging en zal ook in 1995 een poging doen zijn 
Bondstitel te prolongeren. 

Cees Roeien ontvangt de gouden bondsspeld van 
Jan Beekman. 

Maar een belangrijk deel van de vergadering werd inge-
nomen door de huldiging van Cees Roelen, voorzitter van 
de Bond en lid van de vereniging Prinsenbeek, in verband 
met zijn 40-jarig lidmaatschap van de Bond. De Bonds-
secretaris. Jan Beekman. had voor deze gelegenheid het 
bijenblad van de laatste veertig jaar doorgewerkt om 
wetenswaardigheden over de jubilaris op te sporen. 
De eerste jaren had Cees Roeien zich redelijk stil 
gehouden, maar daarna was de naam van de jubilaris 
regelmatig opgedoken met vragen 'of er niet te veel in de 
bijen gewerkt wordt', adviezen aan het Bondsbestuur. 
discussies met Heemskerk, adviezen aan jonge imkers en 
over de 2.700 ha die in 1960 waren ingezaaid. Na vier jaar 
lid te zijn werd hij in 1958 lid van het bestuur van de 
Kring 'de Baronie', en werd in 1973 zonder tegen-
kandidaten in het Bondsbestuur gekozen, waar Cees 
Roeten in 1975 tot voorzitter werd gekozen. 
Spreker was van mening dat de vereniging trots mag zijn 
op haar lid dat als (vice)voorzitter sturing geeft aan voor 
ons imkers belangrijke organisaties, zoals het Landelijk 
Proefstation Ambrosiushoeve, het Overleg IJsselmeer-
polders, de Bedrijfsraad en de Afdeling Bijenteelt van het 
Landbouwschap. 

Jan Beekman Feliciteerde de jtibilari met zijn 40-jarig 
lidmaatschap en spelde hem de gouden Bondsspeld op. 
Bloemen waren er voor de echtgenote van Cees Roeien. 
In zijn dankwoord memoreerde Cees Roeien hoe de heer 
Ligtvoet, directeur van de Lagere Tuinbouwschool in 
Princenhage, de leerlingen voor een beginnerscursus 
Bijenteelt selecteerde. `Je moest het gazon voor de bijen-
stal maaien en als je dan de volgende dag zonder zichtbare 
gevolgen op school verscheen, mocht je de cursus volgen'. 
En hij doorstond deze test met glans! 
Zijn eerste bijenvolk kreeg hij begin 1955 van de 
vereniging compleet met een kleine subsidie om de jonge 
imker op weg te helpen. Bovendien kwam hij direct in het 
bestuur van de plaatselijke vereniging, waarvoor hij in 
feite nog te jong was. Zijn positie werd veiliggesteld door 
hem als agent voor imkersbenodigdheden aan te stellen. 
Hij stelde het zeer op prijs dat alle leden en hun 
echtgenotes aanwezig waren en dat ook een delegatie van 
het Bondsbestuur naar Prinsenbeek was gekomen. Om de 
gouden speld in eigen vereniging opgespeld te krijgen was 
voor hem een bijzonder fijn gebeuren. 
De voorzitter van de vereniging Prinsenbeek, 
Janus Meeuwissen, prees Cees Roeten voor wat hij voor 
de Bijenhouderij allemaal gedaan heeft. Ook de 
vereniging stelt de goede adviezen van Cees zeer op prijs. 
Tot slot feliciteerde hij namens alle aanwezigen 
Cees Roeten met zijn jubileum. 

Van de bestuurstafel 
Jan Beekman 
De vergadering van het bondsbestuur vond plaats op 
donderdag 15 december 1994. De volgende zaken zijn 
besproken: 
• Eindtermen beginnerscursus imkeren: 

In de aangeleverde eindtermen wordt aangegeven dat in 
het lesprogramma 40 % z.g. 'groen' (drachtplanten) en 
koninginneteelt moeten zijn opgenomen. E.e.a. lijkt het 
bondsbestuur wat overdreven en wordt dan ook 
terugverwezen naar de Bedrijfsraad. 

• Studiedag 1994 
De Studiedag te Boxtel op 5 november jl. was geslaagd. 
De eindafrekening van deze dag is vergeleken met de 
begroting; de rekening wordt met een klein negatief 
saldo afgesloten. 

• De voorzitter dhr. C. Roeien heeft op 9 december in 
Megen aan de heer F.P. Bohimeijer, redacteur en 
penningmeester van BIJEN, de zilveren bondsspeld 
uitgereikt i.v.m. zijn 25-jarig lidmaatschap van de Bond. 

• Brief van Buckfastbelangen 
Schrijver van de brief was het niet eens met de inhoud 
van een artikel van Ko Zoet. De reactie is door het 
bestuur naar de redactie van BIJEN verwezen. 

• Aanvraag reglement 
De Statuten van de vereniging Helmond zullen eerst 
door het bondsbestuur worden getoetst aan het 
(gewijzigde) reglement van de Bond. Daarna zal tot 
accordering worden besloten. 

• Door verschuiving van taken binnen de organisatie van 
de NCB zal de adviseur van de NCB niet meer als 
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vanzelfsprekend aanwezig zijn bij de 
bondsbestuursvergaderingen. Hij blijft wel aanspreekpunt 
voor de Bijenhoudersbond. 
• De vergadering \ ;ni de besturen imkersorganisaties met 

de redactie BIJEN, is uitgebreid besproken. 
Te vermelden is dat: 

- De rekening over het boekjaar 1993 met een positief 
saldo werd afgesloten. Afgesproken is om de boeken, 
van 1993 en 1994 in de eerste vergadering van de 
Bedrijfsraad in 1995 te controleren. 

- De begroting 1995 is aangenomen. 
- De planning van de redactie voor 1995. Hierin zijn o.a. 

regio-activiteiten opgenomen. 
- Er moet meer actie worden ondernomen om grote 

advertenties binnen te halen, om de kosten van het blad 
voor de imkers, te drukken. 

- De Besturen van de Imkersorganisaties zijn goed 
tevreden over de kwaliteit van het blad. 

• Bijenieeltbedrijfswedstrijd 1995 
- De verenigingen die in 1995 een bedrijfswedstrijd willen 

organiseren, krijgen aanvullende informatie over hygiëne 
in de bijenstal. Dit om de verspreiding van besmettelijke 
bijenziekten te voorkomen. 

• Uitreiking van decoraties door de voorzitter in de 
vereniging Zundert op 1 december jl. 

• Vooruitblik naar de algemene vergadering die gehouden 
zal worden op 1 april 1995 in de MAS te Boxtel. 
Uitgebreid is ingegaan over het aftreden en het eventueel 
herkiesbaar stellen van huidige bondsbestuursleden. 
Aan de orde is ook geweest het beschikbaar stellen van 
een bewijs van lidmaatschap. Een concept is aangeleverd 
en zal door de bestuursleden kritisch bekeken worden, en 
waar nodig worden aangepast. 

• De vergadering van de Bedrijfsraad op 7 december 1994 
is ook aan de orde geweest. Het belangrijkste onderwerp 
zal de problematiek van het Amerikaans vuilbroed zijn 
(zie hiervoor het verslag `Uit de Bedrijfsraad' in dit 
nummer). 

• Spuitschade 
Spuitschade 1994 is door de voorzitter bij het AID 
behandeld op 7 december jl. Enkele gevallen van 
spuitschade zijn nog in onderzoek. Dankzij de 
inspanning van imkers, het AID, de Ambrosiushoeve 
(Landelijk Proefbedrijf Insektenbestuiving en 
Bijenhouderij) en het IKC Bijenhouderij is een 
belangrijke spuitschade in 1994 tot een oplossing 
gebracht. 

St.Ambrosius, op bezoek bij de 
imkersvereniging `Oeffelt e.o. 
Jo Janssen 
Op vrijdag 9 december vierde de imkersvereniging 
'Oeffelt en Omstreken' sinds vele jaren weer haar 
Ambrosiusfeest. 
Omdat het al zo lang geleden was dat dit feest gevierd 
werd, waren de meeste imkers misschien vergeten dat 
St. Ambrosius hun patroonheilige is. Daarom had de 
voorbereidingscommissie besloten het levensverhaal van 
St. Ambrosius aan de verzamelde imkers voor te lezen en 
daarin vooral naar voren te laten komen waarom hij nu 

eigenlijk patroonheilige van de imkers is geworden. 
'Ambrosius komt van het Griekse woord 'Ambrosius', de 
'Godenspijs ambrozijn'. die de Goden onsterfelijkheid 
verschafte. Vandaar dat de betekenis van Ambrosius 'de 
onsterfelijke' is. Nog maar net was deze laatste zin 
uitgesproken of daar verscheen St. Ainbrosins in levende 
lijve. getooid in hisschopstenue en in zijn linkerarm een 
bijenkorf. Een van de leden van de voorbereidings-
commissie begeleidde hem naar een inderhaast klaar-
gezette zetel en sprak hem een welkonisw oord toe. 
Hierna nam St. Ambrosius zelf het woord en sprak de 
aanwezige imkers toe. Hij vertelde dat hij van St. Petrus 
toestemming had gekregen om ook, zoals St. Nicolaas, 
St. Cecilia en St. Martinus jaarlijks kunnen doen, naar de 
aarde af te dalen. Hij had zich jarenlang len opzichte van 
hen achtergesteld gevoeld. 
St. Ambrosius stond er ook om bekend dat hij vaak in 
striemende bewoordingen preekte en dat liet hij op deze 
avond in Oeffelt ook duidelijk blijken. 'De imkers zijn 
zich er te weinig van bewust dat zij met hun bijen een 
grote waarde toevoegen aan de natuur door hun 
bestuivingsactiviteit. Juist door die bestuiving levert de 
honingbij een grote bijdrage aan de instandhouding van 
flora en fauna. Het is toe te juichen dat de laatste jaren 
steeds meer mensen zich bewust worden dat door de mens 
de natuur en het milieu geweld is aangedaan. Steeds meer 
groepen mensen willen hierin verandering aanbrengen en 
zijn hier ook 
daadwerkelijk actief mee 
bezig. Op dit terrein 
blijven de imkers 
jammergenoeg achter. 
Zeker in deze tijd dat het 
aantal imkers terugloopt 
en de overheid zich 
financieel steeds meer 
van de imkerij terugtrekt, 
zullen de imkers moeten 
gaan leren ook hun stem 
te laten horen en de grote 
imkersbonden zullen 
meer de barricaden op 
moeten gaan. De imkers-
verenigingen en ook de 
imkersbonden zullen 
meer moeten gaan samenwerken met andere natuur- en 
milieu-organisaties om samen één vuist te maken. 
Misschien dat ze meer naar het actiemodel zullen moeten 
gaan grijpen om overheid en maatschappij te overtuigen 
dat de honingbij en ook andere insekten een wezenlijke 
bijdrage kunnen leveren aan de wederopbouw van natuur 
en milieu'. 
Het is bekend dat hij kerkleraar is geweest, maar uit deze 
bewoordingen mag duidelijk zijn dat hij ook terecht 
bijenteeltleraar genoemd mag worden. 
Voor en na deze striemende bewoordingen ontpopte 
Ambrosius zich ook als een ware humorist toen hij o.a. 
enkele imkers persoonlijk toespraak over het omgaan met 
hun bijen. 
Tot slot zegde St. Ambrosius toe graag een uitnodiging te 
aanvaarden als onze vereniging in 1996 haar 60-jarig 
bestaan zal vieren. 

maandblad voor imkers maart 1995 verenigingsnieuws maandblad voor irnken maart 1995 verenigingsnieuws 



NCB 
	

VBBN 

Zilveren speld voor 
Peter Bohlmeijer 
E. Brandt 
De leden van de bijelll.ereniging Sint Ambrosius uit 
Berghem keken verrast op toen ze tijdens de jaarlijkse 
Ambrosiusavond een zware afvaardiging van het bestuur 
van de Bond van Bijenhouders van de NCB de woning 
van de heer Tiny Gijsbers binnen zagen komen. De leden 
van de Berghemse vereniging hebben al een jarenlange 
traditie om het feest ter gelegenheid van de patroonheilige 
Sint Ambrosius bij de familie Gijsbers te houden. 
Bondsvoorzitter Cees Roeien en secretaris Jan Beekman 
hadden de lange reis gemaakt om Peter Bohlmeijer te 
huldigen wegens zijn zilveren jubileum als lid van de 
Bond van Bijenhouders. Secretaris Ed Brandt van Sint 

90 Ambrosius uit Berghem had de eer om als eerste de 
jubilerende voorzitter toe te spreken. Hij benadrukte de 
geweldige bijdragen die Peter aan de vereniging heeft 
geleverd. Hij noemde o.a. zijn werk hij twee jubilea van 
de vereniging. Peter Bohlmeijer heeft in zijn werk als 
voorziter van de vereniging getoond dat hij de leden kan 
activeren en motiveren. 'De grote deelname aan excursies 
en de grote opkomst hij de jaarlijkse Ambrosiusavonden 
zijn daar wel het meest treffende bewijs van, aldus de 
secretaris, die in zijn huldiging Wilma, de echtgenote van 
Peter, betrok. 
Voorzitter Cees Roeien had zijn huiswerk goed gedaan. 
Hij somde in een aantrekkelijke toespraak de kwaliteiten 
van Peter Bohlmeijer op. Hij had hem jarenlang als 
medebestuurslid meegemaakt. `Jij hebt de studiemiddag 
veranderd in een studiedag, die heden als een van de best 
bezochte studiedagen in het land geldt', sprak 
Cees Roeten. Hij waagde zelfs nog een poging om de 
zilveren jubilaris tot andere gedachten te brengen en zijn 
standpunt om te stoppen nog eens te overwegen. Veel lof 
kreeg Peter Bohlmeijer voor zijn energie om tot één 
bijenblad te komen. Hij draagt daar nog zijn steentje aan 
bij. 

Peter Bohlmeijer krijgt de zilveren spel van Cees Boelen 

Jubileum VBBN in 1997 
Koert Pieters Veenendaal 
Zoals 11 waarschijnlijk wel weet bestaat onze k ereniging in 
het jaar 1997 honderd jaar. Het is de bedoeling dit feit niet 
ongemerkt voorbij te laten gaan. Tot nu toe is er alleen 
nog maar gedacht over wat er zou moeten gaan gebeuren. 
Het hoofdbestuur heeft mij gevraagd een commissie te 
vormen die zich daadwerkelijk gaat bezig houden met het 
100-jarig feest. 

Het thema 
Het nut van de bijen in de ecologische cyclus van de 
natuur in het algemeen, en noodzaak van bestuiving in het 
bijzonder. 
Hoe het geheel eruit precies gaat uitzien is nog een beetje 
koffiedik kijken. Immers zal er eerst geld gevonden 
moeten worden. Dit geld zal niet uit de kas van de 
vereniging komen, maar via sponsors bijeengehaald 
moeten worden. Vandaar dat het thema van de viering wat 
ruimer is genomen, om het aantal mogelijke sponsors zo 
groot mogelijk te maken. 
Ook heeft het hoofdbestuur gevraagd het imkeren op een 
moderne wijze uit te dragen. Tot nu toe wordt het imkeren 
getypeerd als een aantal oude mannetjes met een paar 
korven en het liefst één die een korf aan het maken is. 
Terwijl op dit moment het bestuiven een veel groter 
aandeel heeft en dient te krijgen dan het beeld van honing 
en nostalgie. Het cadeau dat de VBBN u wil aanbieden zal 
uit een aantal onderdelen bestaan. 
• Voor u als imker een boek over het 100-jarig bestaan van 

onze Vereniging (dit onderdeel van het jubileum wordt 
geco0rdineerd door het hoofdbestuur en daarvoor zijn in 
het verleden gelden vrijgemaakt); 

• Een tentoonstelling in een blijvende vorm die het mogelijk 
moet maken om het publiek een helder en eigentijds 
beeld te geven van wat de betekenis is van bijen voor de 
mens en de rol die de bijen spelen in de natuur. 

• Met deze tentoonstelling door het land gaan in de 
maanden april tot september om de verschillende 
provincies te bezoeken en de individuele aangesloten 
imkers in de gelegenheid te stellen het honderdjarige 
bestaan van onze vereniging in hun eigen provincie uit te 
kunnen dragen naar het grote publiek. 

• Een feest in november 1997 in het Bijenhuis te 
Wageningen om centraal het gebeuren van dat jaar af te 
sluiten. 
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